



Діяльність правоохоронних органів :

Анотований бібліографічний список

Вип. 12 / 2026

10 – 26 липня

URL: <http://nplu.org/article.php?id=423&subject=3>

1. **Адонін В. Проведення внутрішніх розслідувань в Україні: практичний посібник для іноземних компаній** [Електронний ресурс] / Володимир Адонін // Юрид. практика. – 2026. – 21 лип. — Електрон. дані. *Розглянуто питання внутрішніх розслідувань як одного із ключових інструментів корпоративного управління. Окреслено специфіку внутрішніх розслідувань в Україні, які є практичним механізмом захисту компанії, її менеджменту, акціонерів, працівників, активів і репутації, і головна мета якого полягає у встановленні фактів, правильній оцінці ризиків, збереженні доказів, підготовки до можливого інтересу з боку правоохоронних органів і формулюванні власної обґрунтованої позиції. Визначено алгоритм дій при проведенні внутрішнього корпоративного розслідування, зокрема вказано на тісний зв'язок між корпоративними інцидентами та кримінальним процесом, коли компанії можуть потрапити в поле зору будь-якого слідчого органу України: Бюро економічної безпеки (БЕБ), Національного антикорупційного бюро України (НАБУ), Державного бюро розслідувань (ДБР), Національної поліції України (НПУ), Служби безпеки України (СБУ) або прокуратури. Надано рекомендації щодо дій керівництва компанії у разі відкриття кримінального провадження та обґрунтовано необхідність*

координації з іноземними юристами у проведенні внутрішніх розслідувань. Визнано доцільним пояснити іноземним радникам українські кримінально-процесуальні ризики, правила обшуку, вилучення майна, допитів, персональних даних, трудового права та взаємодії з слідчими органами, що дозволить уникнути низки проблем у спілкуванні з правоохоронними органами. Текст: <https://pravo.ua/provedennia-vnutrishnikh-rozsliduvan-v-ukraini-praktychnyi-posibnyk-dlia-inozemnykh-kompanii/>

2. Антикорупційна стратегія, парламентський контроль за діяльністю АРМА та звіт Рахункової палати [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 17 лип. [№ 641]. – Електрон. дані. Повідомлено про чергове засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань антикорупційної політики, під час якого члени Комітету розглянули низку питань, пов'язаних із реалізацією державної антикорупційної політики та контрольних повноважень Комітету. Одним із ключових питань порядку денного був розгляд проєктів законів України "Про засади державної антикорупційної політики на 2026 – 2030 роки" (реєстр. №№ 15230, 152301, 152302). Також Комітет розглянув Звіт Рахункової палати про результати фінансового аудиту Національного агентства з питань запобігання корупції (НАЗК) (рішення Рахункової палати від 13.05.2026 № 16-1). У межах здійснення контрольних функцій Комітет також заслухав оновлену інформацію керівництва Національного агентства України з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів (АРМА), щодо стану реалізації реформи управління арештованими активами. Під час обговорення особливу увагу було приділено питанням своєчасної ідентифікації активів, підвищення ефективності процедур їх передачі в управління, інституційної спроможності АРМА, розвитку цифрових інструментів та посилення взаємодії з правоохоронними органами і міжнародними партнерами. Члени Комітету наголосили на важливості подальшого вдосконалення системи управління арештованими активами

відповідно до європейських стандартів. Текст:
<https://www.golos.com.ua/article/391975>

3. **Воробйова Л. Свириденко раптово пішла у відставку: чому Зеленський готує нові звільнення та призначення** [Електронний ресурс] / Лілія Воробйова // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *Зазначено, що 12 липня Президент України Володимир Зеленський анонсував оновлення Кабінету Міністрів України (КМ України), а також кадрове перезавантаження правоохоронних органів. Розглянуто, кого торкнеться велика ротація кадрів у владі та з чим це пов'язано, кого з керівників правоохоронних органів і посадовців можуть звільнити.* Текст:
<https://focus.ua/uk/politics/760698-vidstavka-uryadu-chomu-zelenskiy-raptovo-zvilniv-yuliyu-sviridenko>

4. **Здоровило Т. Затримано екскомбрига 155 ОМБр Лучанова: за "образу" дружини наказав убити братів** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 13 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про затримання у Києві екскомбрига 155-ої окремої механізованої бригади Станіслава Лучанова, підозрюваного у викраденні і вбивстві двох братів – цивільних чоловіків. Наведено повідомлення пресслужби Офісу Генерального прокурора України та Президента України Володимира Зеленського у Facebook і міністра внутрішніх справ Ігоря Климента в Telegram. Зокрема Президент України Володимир Зеленський заявив, що мав доповідь міністра внутрішніх справ Ігоря Климента щодо затримання ще одного підозрюваного у жорстокому вбивстві двох мешканців Київщини, та наголосив, що "встановити повну правду та притягнути до відповідальності всіх винних – це потреба всієї країни". Своєю чергою, Ігор Клименко розповів, що правоохоронці опрацювали "десятки камер відеоспостереження, проаналізували маршрути пересування транспортних засобів, встановили використані автомобілі та зібрали докази, які дозволили поетапно відтворити хронологію злочину". Зазначено, що наразі Станіславу Лучанову оголошено підозру в організації викрадення людини та умисному вбивстві*

двох осіб із тяжкими наслідками, за що йому загрожує до 15 років за ґратами або довічне позбавлення волі. Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194608/>

5. Здоровило Т. Зеленський анонсував зміни: звільнять прем'єрку та керівників-правоохоронців [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *Наведено заяву Президента України Володимира Зеленського про необхідність оновлення Кабінету Міністрів України (КМ України), зокрема глава держави анонсував зміни у складі керівників правоохоронних органів. Також Володимир Зеленський повідомив, що Україна змінює свою політичну стратегію: за кожен пріоритетний зовнішньополітичний напрямок відповідатиме конкретна людина зі значним досвідом. Президент України зазначив, що обговорив деталі з Прем'єр-міністеркою Юлією Свиріденко, подякував їй "за чітку, стабільну і ефективну роботу" на посаді глави уряду й запропонував очолити "новий значимий напрямок у відносинах з ключовим партнером".* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194602/>

6. Здоровило Т. Правоохоронці заблокували ще 7 каналів нелегального продажу зброї в Україні [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 17 лип. — Електрон. дані. *Подано повідомлення на сайті Служби безпеки України (СБУ) про проведені СБУ, Державним бюро розслідування (ДБР) і Національною поліцією України (НПУ) комплексні заходи, внаслідок яких ліквідовано сім підпільних каналів збуту бойових засобів ураження та затримано організаторів оборудок. Наразі затриманим повідомлено про підозру відповідно до вчинених злочинів за декількома статтями Кримінального кодексу України (КК України): ч. 1 ст. 263 (незаконне поводження зі зброєю, бойовими припасами або вибуховими речовинами); ч. 2 ст. 28, ч. 1 ст. 263 (незаконне поводження зі зброєю, бойовими припасами або вибуховими речовинами, вчинене за попередньою змовою групою осіб); ч. 4 ст. 410 (викрадення військового*

майна, вчинене в умовах воєнного стану). Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194657/>

7. **Здоровило Т. Санкції не завада: Порошенко передав чергову партію техніки підрозділам ЗСУ** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 11 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про передачу н'ятим Президентом України, лідером "Європейської солідарності" Петром Порошенком чергової партії техніки військовим на фронт. Петро Порошенко запевнив, що буде і надалі працювати "заради воїнів і війська", а також назвав ганебним рішення суду, який відмовився скасувати запроваджені проти нього санкції, та зауважив, що на суддів влада чинила тиск та погрожувала кримінальними справами. Окрім того, політик нагадав про рішення Печерського суду про заборону журналістам оприлюднювати дані про 143 квартири, які є власністю родини директора Державного бюро розслідувань (ДБР), та зазначив, що водночас слідчі ДБР прийшли з обшуком до одного з найбільших в Україні виробників дронів – компанії "Вирій".* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194598/>

8. **Здоровило Т. Спецслужби рф готували подвійний теракт у центрі Івано-Франківська** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 21 лип. – Електрон. дані. *Подано повідомлення на сайті Служби безпеки України (СБУ) про запобігання теракту російських спецслужб в Івано-Франківську. Зазначено, що внаслідок дій на випередження Контррозвідки СБУ зірвано спробу ворога здійснити подвійний підрих у дворі житлового комплексу в центральній частині міста. Окрім того, Контррозвідка СБУ не лише запобігла теракту, а й задокументувала весь процес його підготовки і встановила співробітників спецслужб РФ, причетних до планування злочину.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194680/>

9. **Коба О. В. Адміністративно-правові засади застосування ненасильницьких методів деескалації конфліктів Національною гвардією України в умовах воєнного стану: адаптація міжнародного**

досвіду [Електронний ресурс] / Олександр Васильович Коба // *Успіхи і досягнення у науці.* – 2026. – № 5. – С. 455-468. *Здійснено комплексне дослідження адміністративно-правових засад застосування ненасильницьких методів деескалації конфліктів у діяльності Національної гвардії України (НГУ) в умовах воєнного стану. З'ясовано, що в умовах підвищених ризиків ескалації під час масових заходів та евакуаційних операцій у прифронтових регіонах особливої актуальності набуває забезпечення балансу між конституційним правом на мирні зібрання та захистом громадської безпеки і порядку. Розглянуто нормативну основу пріоритетного застосування ненасильницьких засобів, міжнародні стандарти та доктринальні документи НГУ. Розроблено та обґрунтовано шестиступінний алгоритм ненасильницької деескалації конфліктів, що базується на принципах поступовості, пропорційності та індивідуалізованої відповідальності. Висвітлено досвід Великобританії, Нідерландів, Сполучених Штатів Америки (США) та постконфліктних країн Балкан і виокремлено найкращі практики. Доведено перспективність їх імплементації в українську систему.* Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/44912/44936>

10. Кравчук В. Л. Превентивна діяльність Служби безпеки України в умовах сучасних безпекових викликів [Електронний ресурс] / Віталій Леонтійович Кравчук // *Право.UA : наук.-практ. журн.* – 2026. – № 2, ч. 2. – С. 218-222. *Досліджено сутність, правові засади та основні напрями превентивної діяльності Служби безпеки України (СБУ) в умовах сучасних безпекових викликів. Розкрито роль превентивних заходів у забезпеченні державної безпеки, протидії диверсійній, терористичній, колабораційній діяльності, кіберзагрозам та інформаційно-психологічним операціям. Обґрунтовано необхідність удосконалення адміністративно-правових механізмів реалізації превентивної діяльності, розвитку інформаційно-аналітичного забезпечення та міжвідомчої взаємодії як важливих умов підвищення ефективності захисту національних інтересів*

11. **Нацполіція буде розшукувати сумнівно набуті активи дерслужбовців категорії категорій "Б" і "В"** [Електронний ресурс] // Суд.-юрид. газ. – 2026. – 20 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань правоохоронної діяльності 15. 07. 2026, на якому розглянуто проєкту Закону № 15260, що має на меті вдосконалення заходів з виявлення необґрунтованих активів та збору доказів для їх подальшого стягнення в дохід держави. Зазначено, що необхідність реформи обґрунтовується тим, що наразі Національна поліція України (НПУ), розслідуючи кримінальні справи про незаконне збагачення за статтею 368-5 Кримінального кодексу України (КК України), не має достатніх процесуальних інструментів у межах цивільного законодавства для ефективної конфіскації майна службовців середньої ланки. Розкрито суть законодавчих змін, зокрема документ передбачає внесення змін до Кодексу України про адміністративні правопорушення (КУпАП), Цивільного процесуального кодексу та Закону "Про Національну поліцію" й пропонує надати НПУ право вживати заходів щодо виявлення необґрунтованих активів, збирати відповідні докази та передавати матеріали прокурорам для пред'явлення позовів про визнання активів необґрунтованими та їх стягнення в дохід держави у порядку цивільного судочинства. Законопроект підтримали Спеціалізована антикорупційна прокуратура (САП), Міністерство внутрішніх справ (МВС) і НПУ, також за результатами засідання парламентський Комітет підтримав законопроект № 15260 і наголосив, що прийняття проєкту дозволить забезпечити комплексний підхід до документування фактів незаконного збагачення.* Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/366895-natspolitsiia-bude-rozshukuvaty-sumnivno-nabuti-aktyvy-dersluzhbovtsiv-katehorii-katehorii-b-i-v>

12. **Процесуальні особливості та алгоритм дій щодо виконання запитів про міжнародну правову допомогу у кримінальних справах**

(**провадженнях**) : наук.-практ. рек. / [М. С. Цуцкірідзе та ін.] ; за заг. ред. М. С. Цуцкірідзе ; М-во внутр. справ України, Дніпров. держ. ун-т внутр. справ, Голов. слід. упр. Нац. поліції України. — Дніпро : Дніпров. Держ. ун-т внутр.. справ, 2025. — 87 с. : іл., табл. **Шифр зберігання в Бібліотеці : А846211** На основі наукового висвітлення положень Кримінального процесуального кодексу України (КПК України) відомчих та міжвідомчих нормативно-правових актів, ратифікованих Україною міжнародних договорів та узагальнення практики розглянуто поняття міжнародного співробітництва та форми надання відповідної правової допомоги. У межах стадії досудового розслідування приділено увагу процесуальним особливостям виконання запитів від компетентних органів іноземних держав з надання міжнародної правової допомоги у їх кримінальних провадженнях слідчим органом Національної поліції України (НПУ). Окреслено алгоритм таких дій та наведено відповідні зразки процесуальних та інших документів, залежно від змісту доручення, клопотання щодо надання міжнародної правової допомоги у кримінальних провадженнях.

13. **Сирко Д. Тиск на бізнес в умовах війни: коли кількість підозр стає важливішою за право - блог Дмитра Сирка** [Електронний ресурс] / Дмитро Сирко // Юрид. практика. – 2026. – 23 лип. – Електрон. дані. Розглянуто проблему необгрунтованого тиску на бізнес з боку правоохоронних органів. Відзначено значне розширення правоохоронної системи та збільшення кількості правоохоронних органів, а також наведено статистичні дані щодо кримінальних проваджень, порушених проти бізнесу з липня 2021 р. по травень 2026 р. Надано поради бізнесу щодо спілкування з правоохоронними органами та наголошено, що тиск, побудований на формальних показниках, є юридично вразливим, а небгрунтовані підозри спростовуються та оскаржуються у результаті якісного захисту. Текст: <https://pravo.ua/tysk-na-biznes-v-umovakh-viiny-koly-kilkist-pidozr-staie-vazhlyvishoiu-za-pravo-bloh-dmytra-syrka/>

14. **Тактичні та організаційні аспекти взаємодії НГУ та НПУ під час охорони публічної безпеки і порядку** [Електронний ресурс] / Артем Петрович Сахно, Ірина Олександрівна Умрихіна, Сергій Васильович Олексієнко, Віталій Степанович Печеляк, Софія Вікторівна Третяк // Наук. перспективи. – 2026. – № 5. – С.1716-1728. *Здійснено комплексне наукове дослідження тактичних та організаційних аспектів взаємодії Національної поліції України (НПУ) та Національної гвардії України (НГУ) під час забезпечення публічної безпеки і порядку, зокрема в умовах правового режиму воєнного стану. Проаналізовано чинне нормативно-правове регулювання, що регламентує спільну діяльність зазначених суб'єктів правоохоронної системи та виявлено наявні суперечності й прогалини у законодавстві. Визначено та класифіковано основні форми й методи міжвідомчої взаємодії під час охорони громадського порядку, оперативного реагування на проведення масових заходів, виникнення надзвичайних ситуацій техногенного чи природного характеру, а також у разі раптового ускладнення оперативної обстановки. Аргументовано, що ефективність забезпечення публічної безпеки за сучасних безпекових викликів безпосередньо залежить від належної координації спільних дій НПУ та НГУ. Запропоновано та обґрунтовано перспективні напрями вдосконалення тактичних та організаційних механізмів взаємодії, включаючи модернізацію профільного законодавства, уніфікацію тактичних алгоритмів дій, імплементацію сучасних інформаційно-комунікаційних систем і захищених каналів зв'язку, реформування системи підготовки кадрів та суттєве підвищення ефективності єдиного управління спільними силами та засобами.* Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/45277/45302>

15. **Тихонова Д. С. Адміністративна відповідальність як елемент адміністративно-правового механізму протидії корупції: сучасні виклики та тенденції** [Електронний ресурс] / Д. С. Тихонова // Право і сусп.-во. – 2026. – № 3. – С. 170-176. *У контексті євроінтеграційних процесів та викликів правового режиму воєнного стану здійснено*

комплексний теоретико-правовий аналіз адміністративної відповідальності як функціонального та динамічного елемента адміністративно-правового механізму протидії корупції в Україні. Доведено необхідність трансформації каральної парадигми антикорупційної політики у превентивно-корекційну модель. Деталізовано специфіку функціонування адміністративно-правового механізму в умовах війни, де інститут спеціальної перевірки претендентів на посади розглядається як переддиспозиційний елемент відповідальності, що створює безпековий контур публічної служби. Досліджено статистичні дані звітів Національного агентства з питань запобігання корупції (НАЗК) за 2024 - 2025 рр., що дозволило виявити позитивну динаміку професіоналізації антикорупційного менеджменту. Сформульовано висновки щодо необхідності гармонізації процесуальних строків Кодексу України про адміністративні правопорушення (КУпАП) із цифровими циклами перевірок та звуження "імунітетних зон" для осіб з особливим статусом. Текст: https://www.pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2026/3_2026/25.pdf

16. **Щербань К. Гарантований мінімум і індексація: для кого в Україні змінять систему виплат** [Електронний ресурс] / Катерина Щербань // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 12 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що в Україні оновлять систему грошового забезпечення для працівників Національної поліції України (НПУ) та Державної служби надзвичайних ситуацій (ДСНС). Як повідомили у Верховній Раді України (ВР України), 23.06.2026 Президент України Володимир Зеленський підписав Закон України "Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо осучаснення розміру грошового забезпечення" № 4909-IX. Закон встановлює, що мінімальний розмір грошового забезпечення поліцейських та осіб рядового і начальницького складу служби цивільного захисту має становити не менше ніж 10 прожиткових мінімумів для працездатних осіб. Також він передбачає індексацію грошового забезпечення відповідно до чинного законодавства та розширення соціальних гарантій для співробітників цих служб. Вказано, що нові правила планують почати застосовувати з*

01.01.2027. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/758759-policeyskim-i-ryatuvalnikam-zminyat-sistemu-viplat-shcho-same-zminyat>

27.07.2026

Укладач: Груніна Л. В.